

Еженедельник новостей МДС, 20-24 апреля IBC Weekly News, April 20-24, 2020

Объявления

МДС совместно с компанией «[Дмитрий Чуприна & Партнеры](#)» запускает проект онлайн-конференций «Бизнес-Спринт» в формате вопрос-ответ. Главная тема: как выжить бизнесу в условиях кризиса? **В среду, 6 мая, в 16.00 состоится конференция для членов МДС.** Время местное. Участие бесплатное. Зарегистрироваться можно по ссылке: <https://forms.gle/1XxtrBxZTHaHwpRH9>

МДС завершает подготовку дополнительных предложений ко второму пакету антикризисных мер Правительства КР, направленных на поддержку бизнеса и постепенное восстановление экономики.

28 апреля в 17.30 МВФ проведет [он-лайн презентацию и дискуссию](#) по экономическим перспективам для Кавказа и Центральной Азии в условиях глобального экономического кризиса.

Правительство КР разрешило [въезд иностранным специалистам](#) в Кыргызстан в рамках квот на трудовую миграцию, установленных на 2020 год.

Отчет по страховым взносам за период с 1 марта по 31 мая [можно сдать до 1 июля](#) согласно постановлению Правительства КР от 20 апреля 2020 года.

Новости членов МДС

Члены МДС вносят свой вклад в борьбу с коронавирусом. На прошлой неделе:

[ЗАО «Кока-Кола Бишкек Боттлерс»](#) выделило \$100 тысяч в поддержку усилий КР по оказанию помощи уязвимым слоям населения. Компания также безвозмездно передала МЧС 2400 литров санитайзеров.

Announcements

IBC in collaboration with [Dmitry Chuprina & Partners](#) launches a project of online conferences “Business Sprint” in the question-answer format. The main theme: How can businesses survive in a crisis? **On Wednesday, May 6, at 16.00, a conference for IBC members will be held.** Local time. Participation is free. You can register at: <https://forms.gle/1XxtrBxZTHaHwpRH9>

IBC is completing additional proposals for the second package of anti-crisis measures of the Government of the Kyrgyz Republic aimed at supporting business and the gradual recovery of the economy.

On April 28 at 5:30 pm, IMF will hold a [conversation on global economic crisis](#) and discussion on the economic outlook for the **Caucasus and Central Asia**. This livestream will be in English.

The Kyrgyz Government [allows foreign specialists to enter Kyrgyzstan](#) within the labor migration quotas established for 2020.

[Report on insurance premiums](#) for the period from March 1, 2020 to May 31, 2020 **can be submitted before July 1, 2020** according to the Government resolution dated April 20, 2020.

News from IBC members

The IBC members are contributing to the fight against coronavirus. Last Over the past week:

[Coca-Cola Bishkek Bottlers CJSC](#) donated \$100 thousand to support the Kyrgyz Republic. In collaboration with the Red Crescent, the company will assist 5,700 Kyrgyz households in need. The company also donated 2,400 liters of sanitizers to the Emergencies Ministry for further

[ОСО «Эти Бакыр Терексай»](#) раздало **продуктовые наборы на 3 миллиона 360 тысяч сомов** в Джалал-Абадской области. На постоянной основе оказывается помощь в приобретении средств индивидуальной защиты, дезинфицирующих средств и ГСМ.

[Сеть АЗС Red Petroleum](#) предоставила **топливо на 1,3 млн сомов** в борьбе с COVID-19. Компания оказала помощь в виде горюче-смазочных материалов Республиканскому штабу и другим госорганам.

Семь тысяч малоимущих семей получают гуманитарную помощь от Мобильного оператора O! на 16,4 миллиона сомов в виде продуктовых наборов весом 30 кг каждый.

[ООО «Скай Мобайл» \(Beeline\)](#) запускает **льготный тариф для студентов** и предоставляет **бесплатный доступ на платформы** для прослушивания лекций, участия в вебинарах и т.д.

Правовой обзор

МДС подготовил [еженедельный обзор](#) наиболее важных изменений в законодательстве КР за **20-24 апреля**:

Правительством предусмотрена [отсрочка введения некоторых требований](#) по операциям с сырьевыми товарами, содержащими драгоценные металлы.

Внесены [изменения в Закон КР «О государственных закупках»](#) с целью государственной поддержки отечественного товаропроизводителя в условиях ЧП.

Госфиннадзор выносит на общественное обсуждение [законопроект об аудиторской деятельности](#), направленный на устранение противоречий норм законодательства КР.

Дайджест СМИ

Представляем [дайджест СМИ](#) за **20-26 апреля**: экономика, финансы, бизнес, инвестиции.

В этом выпуске:

Талайбек Койчуманов: Где возможно, надо идти на [облегчение ситуации для бизнеса](#). Депутаты хотят заслушать, как правительство [распределит 14 млрд сомов](#) для льготного финансирования бизнеса.

Рынок золота: За 3 дня [золото подорожало на \\$27,4](#).

distribution.

[Eti Bakir Tereksai LLC](#) distributed food packages **worth 3.36 million somos** in the Jalal-Abad oblast. Financial assistance was also provided to the Tereksai local government.

[Red Petroleum Gas Station Network](#) provided **fuel worth 1.3 million somos** to the Country's Office for the prevention of coronavirus infection and other government agencies.

[The mobile operator O!](#) will provide humanitarian assistance (food packages) **worth 16.4 million somos to 7,000 poor families** throughout the country.

[Sky Mobile LLC \(Beeline\)](#) launches a [preferential rate for students](#) and provides free access to platforms for listening to lectures, participating in webinars, etc.

Law review

IBC has compiled a [weekly review](#) for **April 20-24, 2020** about the most important changes in the Kyrgyz legislation:

The Government provides for a [postponement of the introduction of certain requirements](#) for operations with commodities containing precious metals.

[Amendments introduced to the Law "On Public Procurement"](#) aim at state support for domestic producers and to ensure the efficiency of public procurement in the state of emergency.

The State Service for Regulation and Supervision of the Financial Market submitted for public discussion [a draft law on auditing activities](#) aimed at eliminating contradictions in the norms of Kyrgyz legislation.

Weekly media digest

IBC presents you a [weekly media digest](#) for **April 20-26, 2020** on economy, business and investment.

In this issue:

Talaibek Koichumanov: Where possible, [we should ease the situation for businesses](#). MPs want to hear how the government [will distribute 14 billion somos](#) aimed at preferential financing of business.

Gold market: Over three days, [gold went up by \\$27.4](#).

Кыргызстан активно берет кредиты. [Какой сейчас госдолг](#) — новые данные
Кто в Казахстане [получил налоговые льготы](#)
от правительства

Почему нефть дешевлеет, [а бензин нет](#)
[Возвращение к новым реалиям](#): изменение
алгоритма мышления в экономике

[Обзор по ситуации с коронавирусом](#) за **20-26 апреля** в нашей стране, регионе, ЕАЭС и в мире:

В США, Италии, Испании, Великобритании [вновь запускаются производства](#), открываются магазины, парикмахерские, кафе
Тысячи защитных костюмов и миллион масок.
[Сколько помощи получил Кыргызстан](#)
Мирзиёев объяснил, почему [решено смягчить режим карантина](#)
В Минстрое РФ обеспокоились возможным [оттоком трудовых мигрантов](#)

Kyrgyzstan is actively taking loans. [What is the public debt now](#)
Who in Kazakhstan received [tax benefits from the government](#)

Why oil is getting cheaper, [but not gas](#) - experts say

[Returning to new realities](#): Changing the thinking algorithm in economics

[Review on the situation with Covid-19 \(April 20-26\)](#) in our country, region, EAEU and in the world:

In the USA, Italy, Spain, and Great Britain, [production is restarted](#). Shops, hairdressers, and cafes are opening
Thousands of protective suits and a million masks. [What assistance did Kyrgyzstan receive?](#)
Uzbek President explained why it was decided [to soften the quarantine regime](#)
Russian Construction Ministry worried about the possible [outflow of labor migrants](#)



Copyright © 2018 International Business Council, All rights reserved.

You're receiving this email because of your relationship with International Business Council.